

ALTER BRIDGE, *Pawns & Kings*

Product Text – EN/DE

EN:

ALTER BRIDGE achieves hard rock brilliance with career-defining seventh studio album Pawns & Kings!

Since 2004, **ALTER BRIDGE** has been one of the most consistent bands to successfully represent the rock and metal communities with their driving melodies, blazing guitar riffs and topical lyrics that resonate with fans around the globe. Their seventh album, ***Pawns & Kings***, continues that trend with 10 unforgettable new additions to their catalog. Coming off the launch of what was shaping up to be one of the band's pinnacle moments with *Walk The Sky* (#1 US Billboard Top Albums, #1 US Current Rock and Hard Music, #4 UK Official Charts, #1 UK Independent and Rock/Metal, #5 Official German Album Charts), everything came to a halt as the world would forever be changed due to the events of a global pandemic.

The time the members of **ALTER BRIDGE** spent apart sparked a new fire and heaviness when the quartet comprised of Myles Kennedy on vocals/guitars, Mark Tremonti on guitars/vocals, Brian Marshall on bass and Scott Phillips on drums would reconvene for what would eventually become ***Pawns & Kings***. Teaming with longtime producer and collaborator Michael "Elvis" Baskette, the album shines with massive, menacing arena-ready production while emerging as another sonic testament to the seasoned Kennedy/Tremonti songwriting dream-team. The band deliver three epic anthems, including two that clock in at over six minutes – the reflective and absolutely epic title track "*Pawns & Kings*", grim-riffed, progressive influenced "*Sin After Sin*", and the emotive eight-and-a-half minute journey "*Fable Of The Silent Son*." "*Silver Tongue*" is backed by a punishing intro riff that gives way to one of the band's most infectious choruses as Myles Kennedy sings, "*Truth of a crime. You can't outrun. Under the spell of my silver tongue,*" while tracks like "*Holiday*" and "*Season Of Promise*" ebb and flow within the trademark multi-faceted metallic rock attack that has enchanted **ALTER BRIDGE** fans for a generation. Songs like "*This Is War*," "*Dead Among The Living*" and "*Last Man Standing*" showcase the heavier side of a band firing on all cylinders, with soaring leads, hair-raising vocals and introspective lyricism abound. Mark Tremonti helms lead vocal duties on the uplifting track "*Stay*" – an interchanging of skills that first debuted on the band's fourth album, *Fortress*, and continues to this day. Nearly 20 years into their celebrated career, one thing is for sure – ***Pawns & Kings*** offers a musical snapshot of a band that shows no signs of slowing down and continues to push itself creatively for the whole world to see.

DE:

ALTER BRIDGE heben den modernen Hard Rock auf eine neue Stufe – das monumentale siebte Studioalbum *Pawns & Kings*

ALTER BRIDGE ist seit Gründung 2004 beständig eine der führenden Hard Rock Bands weltweit. Zeitlose Melodien, herausragende Gitarrenriffs und stets aktuelle Lyrics haben die US Amerikaner zu einer der erfolgreichsten Bands der letzten 2 Dekaden gemacht. Ihr siebtes Studioalbum, ***Pawns & Kings***, knüpft daran mit 10 starken Songs nahtlos an.

2019 feierte die Band mit dem Vorgängeralbum ***Walk The Sky*** (#1 US Billboard Top Albums, #1 US Current Rock and Hard Music, #4 UK Official Charts, #1 UK Independent and Rock/Metal, #5 Offizielle Deutsche Album Charts) einen ihrer größten Erfolge, bevor die Welt durch die globale Pandemie nachhaltig verändert wurde.

Die Zeit, die die Mitglieder von **ALTER BRIDGE** getrennt verbrachten, entfachte ein neues Feuer und erschuf den Drang nach neuer musikalischer Härte, bis sich das Quartett – bestehend aus Myles Kennedy

(Gesang/Gitarre), Mark Tremonti (Gitarre/Gesang), Brian Marshall (Bass) und Scott Phillips (Schlagzeug) – an die Arbeit für das neue Album **Pawns & Kings** machte. In Zusammenarbeit mit dem langjährigen Produzenten und Kollaborateur Michael "Elvis" Baskette wurde das Album zu einer massiven, beeindruckenden und für Arenen gemachte Produktion und ist ein weiteres musikalisches Highlight des erfahrenen und eingespielten Kennedy/Tremonti-Dreamteams.

Auf **Pawns & Kings** liefern **ALTER BRIDGE** drei epische Hymnen, von denen zwei eine Spielzeit von über sechs Minuten haben: der nachdenkliche und absolut epische Titeltrack "*Pawns & Kings*", das düster-riffige, progressiv beeinflusste "*Sin After Sin*" und das gefühlvolle achteinhalbminütige "*Fable Of The Silent Son*". "*Silver Tongue*" wird von einem packenden Riff eingeleitet, das in einen der mitreißendsten Refrains der Bandgeschichte übergeht – Myles Kennedy singt: "*Truth of a crime. You can't outrun. Under the spell of my silver tongue*". Tracks wie "*Holiday*" und "*Season Of Promise*" sind dagegen klassische facettenreiche und metallisch beeinflusste **ALTER BRIDGE** Rock Offenbarungen, die Fans seit nunmehr einer Generation verzaubern. Songs wie Opening Track "*This Is War*", "*Dead Among The Living*" und "*Last Man Standing*" betonen mit aufsteigenden Leads, herausstechenden Vocals und persönlichen Texten die härtere Seite einer Band, die sich über die gesamte Spieldauer in Höchstform präsentiert. Bei dem erhebenden "*Stay*" übernimmt Lead Gitarrist Mark Tremonti den Leadgesang – eine Konstellation, die erstmals auf dem vierten Album, **Fortress** (2013), zu hören war und seitdem immer wieder die Vielseitigkeit der Band und der einzelnen Musiker zeigt. Nach fast 20 gefeierten Karrierejahren ist **Pawns & Kings** eine musikalische Offenbarung von **ALTER BRIDGE**, die weiterhin von Höhepunkt zu Höhepunkt eilen und durch ihre herausragende Kreativität Menschen weltweit berühren und begeistern.